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Aika:  Sunnuntai 18.5.2025 klo 13.00 
Paikka: Pirtti, Nekalan Siirtolapuutarhayhdistys, Muotialantie 43, 33800 Tampere 
Läsnä: Osallistujalista liitteessä 1  

1. Kokouksen avaus 
 

Yhdistyksen puheenjohtaja Sami Pesonen avasi kokouksen klo 13:03. 
 

2. Kokousvirkailijoiden valinta 
 

2.1 Kokouksen puheenjohtajaksi valittiin Kirsi Nieminen 
 
Kokouksen puheenjohtaja ehdotuksesta päätettiin antaa puheoikeus myös kokouksessa muille 
läsnäoleville yhdistyksen jäsenten lisäksi. 
 

2.2 Sihteeriksi valittiin yhdistyksen sihteeri Maija Rajala 
2.3 Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Niina Lehtinen ja Marja-Riitta Moisio 
2.4 Ääntenlaskijoiksi valittiin Hanni Nurmi, Mervi Maaskola, Samuli Teittinen ja Timo Koivula  

 

3. Kokouksen päätösvaltaisuus 
 

Kokouskutsu on lähetetty viljelijöille sähköpostilla 8.5.2025. Lisäksi on ilmoitettu Aamulehdessä 
8.5.2025. Näiden lisäksi kokouksesta on ilmoitettu 8.5.2025 yhdistyksen ilmoitustaululla ja  
kevättiedotteessa. 

 
Kokous todettiin sääntöjen mukaan koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

4. Kokouksen asialistan hyväksyminen 
 

Hyväksyttiin  kokouskutsun mukana tullut asialista kokouksen asialista. Kokouksen virallisen osion 
jälkeen hallitus käy läpi tiedotus- ja muita  ajankohtaisia asioita. 

 

5. Ilmoitusasiat 
 
Sähkömittareiden lukemat kerätään nettisivujen lomakkeen kautta.Tiedottaja tiedottaa tarkemmat ohjeet 
lukemien keräämisestä. Sähkönkulutuksesta lähetetään lasku ilmoituksen perusteella. 
 
20.5. yhteisötöihin ei välttämättä saada Avant-kuskia. 
 
  

6. Käsitellään kertomus vuoden 2024 toiminnasta 
 
Yhdistyksen puheenjohtaja Sami Pesonen kävi läpi yhdistyksen vuosikertomuksen 2024 (liite 2). 
Pesonen muistutti, että siirtolapuutarhatoiminta on yhteisöllistä tekemistä, johon kaikki osallistuvat 
omalla tavallaan.  
 

● Käytiin läpi edellisen kauden hallitus, toimihenkilöt, kunniajäsenet, PSAJ:n ja SSPL:n edustajat. Kirsi 
Nieminen huomautti, että PSAJ:n toiminnassa ovat olleet mukana Mervi Maaskola ja Kirsi Nieminen, 
Niemisen nimi puuttui vuosikertomuksesta. Lisäksi huomautettu, että kunniajäsen Hilkka Koivula on 
menehtynyt (korjattu vuosikertomukseen Liite 2). 

● Edellisellä kaudella kehitettiin erityisesti tiedottamista. Nettisivut uudistuivat ja siitä on saatu 
pääasiassa positiivista palautetta. Jäsenrekisteri muuttui sähköiseen muotoon ja tiedotus tapahtuu 
jäsenrekisterin kautta. Sähköposti on pääasiallinen tiedotuskanava, yhdistyksen kuukausitiedotteet 
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ovat nähtävillä myös yhdistyksen ilmoitustauluilla. Lyhyistä ajankohtaisista asioista tiedotetaan 
tekstiviestillä (esim. vesien avaus).  

○ Kommentti yleisöstä: turvallisuus- ja vesivastaavan yhteystiedot nähtäville ilmoitustauluille 
akuutteja tapauksia varten. Sami Pesosen mielestä ehdotus oli hyvä ja hän muistutti, että 
kiireettömiä huoltoilmoituksia voi tehdä nettisivujen lomakkeen kautta. 

● Runsaan omenasadon käsittely aiheutti haasteita viime kaudella. Sato ehti osittain pilaantua, ennen 
kuin se ehti loppusijoituspaikkaansa. Pesonen esitti, että mietittäisiin keinoja sadon käsittelyyn, esim. 
mehustus. 

● Alueella tehtiin korjauksia ja perusparannusta: ilmajohdot ja kiinnikkeet uusittiin, saunatiloja 
perusparannettiin pääasiassa talkootyönä, ruohonleikkuri uusittiin, keittiölle hankittiin uudet 
kylmälaitteet ja jätepisteelle hankittiin biojäteastia. 

● Huvitoimikunta ja muut aktiiviset järjestivät lukuisia tapahtumia kaudella 2024. Pesonen muistutti, 
että tapahtumia järjestetään vapaaehtoisvoimin ja jos järjestäjiä ei ole, tapahtumia ei voi järjestää. 
Todettu, että vuosikertomuksen tapahtumakalenterista puuttuu puurojuhla joulukuulta (korjattu 
vuosikertomukseen Liite 2). 

● Palstakauppoja tehtiin 22, joista kaksi perheen sisäisiä siirtoja. Sami Pesonen muistutti 
palstakatselmuksien tarkoituksesta: yhdistyksellä on velvollisuus hoitaa ja ylläpitää alueen siisteyttä 
ja yleistä viihtyvyyttä. 

● Saunojia on ollut edellisellä kaudella 2079, joka on reilusti enemmän kuin aikaisempina vuosina. 
 

7. Vuoden 2024 tilinpäätös, tilintarkastuskertomus sekä toiminnantarkastuskertomus  

Taloudenhoitaja Heikki Pyykkö esitteli vuoden 2024 tilinpäätöstä (liite 3) ja talouslukuja.  

● Tulopuolella budjetti ja toteuma täsmäsivät kokonaisuutena hyvin. Yhdistyksen suurin yksittäinen 
kuluerä on maanvuokra Tampereen kaupungille. Menojen suhteen budjetti ylittyi, sillä kuluja oli 
odotettua enemmän. Suuria kustannuksia aiheutui mm. ajoteiden ja kuusiaidan kunnostuksesta, 
biojäteastian hankinnasta, saunan perusparannuksesta, sähköjenuusimisesta. Tilikauden tulos oli 
12% ennustettua enemmän tappiollinen. 

● Yhdistys sai tuloja mm. liittymismaksuista, saunasta ja Pirtin vuokrauksesta. Keittiön toiminta kattoi 
omat kulunsa. 

● Yhdistys laskutti jäseniltään sähköstä ja vedestä n. 1000 euroa enemmän kuin niistä maksettiin; 
ylitys on n. 3€/palsta ja se johtuu pääosin siitä, että vedenkulutus perustuu arvioon. 

● Vuonna 2024 yhdistyksen käteisvarat vähentyivät noin 39 000 eurolla verrattuna vuoteen 2023. 
Käteisvarojen supistuminen johtui kaudella tehdyistä perusparannuksista. Taloudenhoitaja muistutti, 
että laskujen maksaminen eräpäivään mennessä tukee yhdistyksen toimintaa, koska yhdistyksellä 
on myös laskuja maksettavana. 

● Puheenjohtaja Kirsi Nieminen kävi läpi tilintarkastuskertomuksen ja toiminnantarkastuksen (liitteet 4 
ja 5). 

8. Tilinpäätöksen vahvistaminen ja vastuuvapauden myöntäminen hallitukselle ja muille 
tilivelvollisille 

 
Vahvistettiin tilinpäätös ja myönnettiin vastuuvapaus hallitukselle ja muille tilivelvollisille. 

 

9. Valitaan hallituksen varsinainen 4. jäsen. 
 

Antti Heinonen on eronnut hallituksesta, hänen tilalleen valitaan uusi varsinainen jäsen kauden 2026 
loppuun saakka. Milka Kekäläinen on ilmoittanut halukkuutensa hallitukseen. Muita ehdokkaita ei ollut, 
joten valittiin Milka Kekäläinen hallituksen varsinaiseksi jäseneksi vuoden 2026 loppuun. 
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10. Hallituksen selvitys ja toimenpiteet yhteisötyövelvoitteen suhteen 

Yhdistyksen puheenjohtaja Sami Pesonen esitteli hallituksen selvityksen ja toimenpiteet 
yhteistyövelvoitteen suhteen (liite 6).  

Hallitus on päättänyt, että iän perusteella myönnettävästä yhteisötyövapautuksesta luovutaan, jotta 
yhdistys pysyy elinvoimaisena ja toimintakykyisenä, yhdistys toimii tasapuolisesti ja oikeudenmukaisesti 
kaikkia jäseniään kohtaan ja jotta hoitomaksut pysyvät kohtuullisina ja yhdistyksen talous turvattuna. 
Käytäntö astuu voimaan kaudesta 2025 alkaen. 

Hallituksen päätös herätti keskustelua. 

● Pääosin ehdotus otettiin vastaan myönteisesti ja se koettiin tasapuoliseksi kaikkia jäseniä kohtaan. 
● Esille nousi kysymys, voiko hallitus yksin päättää asiasta ja tähän vastattiin että  hallituksella on 

päätös- ja toimeenpanovalta yhdistyksen käytännön asioiden ja talouden hoidossa.  
● Kysyttiin, miksi hallitus on vapautettu yhteisötyöstä, kun heille maksetaan palkkio hallitustyöstä. 

Hallituksen jäsenet ja varsinaiset jäsenet hoitavat hallitusvastuun ohella myös muita toimenkuvia, 
kuten isännöitsijä, taloudenhoitaja, jäsenrekisterinhoitaja jne. ja korvaus maksetaan toimien 
hoitamisesta. Hallitustyöhön kuluu keskimäärin kymmenkertaisesti enemmän aikaa kauden aikana 
kuin yhdeksän tunnin yhteistötyövelvoitteen hoitamiseen. 

● Hallitukselta toivottiin yhteisötöiden parempaa koordinoimista, organisoimista ja eri 
yhteisötyövaihtoehdoista tiedottamista. Yksi yhteisötyön muoto voisi jatkossa olla yhteisötöiden 
koordinoija. Sami Pesonen muistutti, että yhteisötöiden tekemisessä kannattaa olla aktiivinen jo 
kauden alussa ja yhteisötöitä voi tehdä sovitusti muinakin päivinä kuin tiistaisin.  

● Yhteisötyövelvoitteen voi edelleen kuitata myös rahalla, joskin kaikilla ei ole yhtä suuret tulot.  
● Keskustelussa nousi myös esiin se, että jäsen- ja hoitomaksujen käyttöä tulisi tarkastella kriittisesti: 

rahaa tulisi käyttää välttämättömyyksiin ja velvoitteisiin, ei ylimääräiseen.  
● Palstakohtaista yhteisötyövelvoitetta voi hoitaa myös muut kuin viljelijät: perhe, ystävät. Tekijän 

täytyy kuitenkin olla täysi-ikäinen vakuutusturvan säilymisen vuoksi (tämä asia tarkistetaan vielä 
kokouksen jälkeen ja siitä tiedotetaan myöhemmin).  

● Ehdotettiin, että nuorten työllistäminen voisi olla yksi vaihtoehto yhteistötyövelvoitteen hoitamiseksi. 

 

11. Kokouksen päättäminen 
 

Puheenjohtaja Kirsi Nieminen päätti kokouksen kello 14:38 . 
 

 
 

Vakuudeksi 
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Pöytäkirja tarkastettu 
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